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Nicu Marcu (ASF): Pietele supravegheate de ASF au active de 12,5% din PIB

Autoritatea de Supraveghere Financiara supravegheaza trei piete importante, piata pensiilor private, piata

asigurarilor si piata de capital, iar ponderea activelor acestor piete în PIB-ul românesc a ajuns la sfârsitul

trimestrului II în jur de 12,5%, a declarat, miercuri Nicu Marcu, presedintele institutiei, în cadrul

conferintei de prezentare a Raportului privind stabilitatea pietelor financiare - semestrul II 2020.

 

"Autoritatea de Supraveghere Financiara are un rol extrem de important în economia statului românesc.

Supravegheaza trei piete importante: piata pensiilor private, piata asigurarilor si piata de capital. Ponderea

activelor acestor piete în PIB-ul românesc unii pot sa spuna ca este mare, ca este mica, dar este o pondere

importanta. Asa cum bine stiti, din raportul nostru se vede clar ca a ajuns la sfârsitul trimestrului II în jur de

12,5%. Deci tinde catre 13% din PIB. E un lucru important mai ales având în vedere si faptul ca aceasta piata pe

care noi o supraveghem genereaza atât crestere economica cât si o insertie pe piata muncii de destul de mare.

Adica sunt niste angajatori destul de consistenti în piata fortei de munca", a spus Nicu Marcu.

 

El a mentionat ca raportul se afla la a treia editie si ca este un document care reflecta realitatea pietelor financiare

supravegheate de ASF.

 

Nicu Marcu a afirmat ca piata de capital a facut deja un pas important prin trecerea la statutul de piata emergenta.

 

În ceea ce priveste sectorul pensiilor private, seful ASF a spus ca acesta este bine reglementat. Rata de crestere a

activelor fondurilor de pensii private a ajuns la 19% iar sectorul tinde sa detina o pondere de aproximativ 7% în

PIB la finalul trimestrului III.

 

Nicu Marcu a precizat ca imaginea Autoritatii a avut de suferit de-a lungul timpului din cauza unor probleme care

au fost pe zona pietei de asigurari, el mentionând ca se refera la RCA.

 

"Vreau sa transmit un singur lucru. De la începutul mandatului meu mesajele mele au fost foarte clare. Rolul

nostru este aici ca sa ajutam la respectarea drepturilor consumatorilor. Atunci când platesti o polita RCA te astepti

ca la un moment dat sa ti se întoarca serviciul daca prin absurd ai un impas, daca ti s-a lovit masina si asa mai

departe. De multe ori oamenii, populatia, au simtit ca au fost grevati de acest drept si spun lucrul asta pentru ca s-a

vazut în activitatea Autoritatii de Supraveghere Financiara acest lucru prin petitiile care au ajuns. Noi trebuie sa

recunoastem si ce avem în curtea noastra, lucruri pe care trebuie sa le gestionam. În acest sens vreau sa va spun un

singur lucru. Nimeni nu este mai presus de lege. Ştim foarte bine ca zona asigurarilor, piata de asigurari RCA este

o piata destul de concentrata si doua companii detin o pondere excesiv de mare din piata asigurarilor si noi în

perioada asta de 6 luni de zile nu am facut decât sa supraveghem extrem de atent aceasta concentrare si ca atare

cred ca ati vazut în spatiul public comunicatele noastre prin care acolo unde lucrurile nu au stat corect ele au fost

sanctionat", a spus Nicu Marcu.

 

Presedintele ASF a precizat ca lucrurile pe zona RCA se vor "lamuri cât de curând în sensul ca vom reduce la

maxim aceste neclaritati în aceste moment pe mai multe cai", respectiv prin supraveghere si control, dar si prin

legislatie.
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